

OBSAH

ČLÁNKY

KOUDELOVÁ J.

Vytváření stavebních předpisů, změny v konstrukcích a použití materiálů
ve městech na území Čech, Moravy a Slezska 1 - 39

STAREC M.

Po stopách zaniklých a existujících pivovarů severní Moravy a Slezska I.
(Pivovary na Karvinsku) 40 - 91

WEISSBROD M.

Nové poznatky o opravách frýdeckého zámku za Františka Eusebia z Oppersdorfu..... 92 - 101

VELÍČKA D.

Zaniknuté dřevěné kostoly v kysuckom Pobeskydí II. 102 - 121

VOJKOVSKÁ E.

Nové poznatky k oltářní architektuře barokního chrámu Navštívení Panny Marie
ve Frýdku a nepublikované kresby oltářů Ondřeje Schweigla 122 - 133

ROSOVÁ R.

Osudy hukvaldského hradu v 19. a v 1. polovině 20. století. Příspěvek k dějinám
památkové péče na Moravě 134 - 151

ADAMEC T.

Poštovní holub – chovatelská radost i ohrožení bezpečnosti státu 152 - 160

KARBANOVÁ P.

Příběhy kolektivizace zemědělství v obci Bruzovice..... 161 - 235

MATERIÁLY

ŠTĚPÁN J.

Drobný příspěvek k podnikání šlechty na Kravařsku ve druhé polovině
16. století – šlechta a olomoučtí měšťané 236 - 244

INHALT

ARTIKEL

KOUDELOVÁ J.

Formulierung neuer Bauvorschriften, Änderungen in der Konstruktion und Anwendung vom Baumaterial in Städten auf dem Gebiet Böhmens, Mährens und Schlesiens 1 - 39

STAREC M.

Auf den Spuren verschwundener und existierender Brauereien in Nordmähren und Schlesien I. (Brauereien im Region Karwin) 40 - 91

WEISSBROD M.

Neue Erkenntnisse über die Renovierungen des Schlosses in Freideck unter František Eusebius von Oppersdorf 92 - 101

VELIČKA D.

Verschwundene Holzkirchen in der Region Kischütz-Beskiden II. 102 - 121

VOJKOVSKÁ E.

Neue Erkenntnisse über die Altararchitektur der barocken St. Maria Kirche in Freideck und Ondřej Schweigls unpublizierte Altarzeichnungen 122 - 133

ROSOVÁ R.

Das Schicksal der Burg Hukvaldy im 19. und der ersten Hälfte des 20. Jahrhunderts. Ein Beitrag zur Denkmalschutz in Mähren 134 - 151

ADAMEC T.

Die Brieftaube – eine Freude der Vogelzüchter sowie eine Bedrohung der Staatssicherheit 152 - 160

KARBANOVÁ P.

Geschichte der Kollektivierung der Landwirtschaft in Gemeinde Brusowitz (Bruzovice)..... 161 - 235

MATERIALIEN

ŠTĚPÁN J.

Ein kleiner Beitrag zur Unternehmertätigkeit der Adel im Region Deutsch Krawarn (Kravařsko) in der zweiten Hälfte des 16. Jahrhunderts – die Adel und Olmützer Bürger 236 - 244

CONTENTS

ARTICLES

KOUDELOVÁ J.

Creation of building regulations, changes in constructions and use of materials
in towns of Bohemia, Moravia and Silesia 1 - 39

STAREC M.

Tracing former and present breweries in Northern Moravia and Silesia I. (Breweries
in the region of Karviná) 40 - 91

WEISSBROD M.

New findings about the reconstruction of the Frýdek castle under František Eusebius
from Oppersdorf 92 - 101

VELÍČKA D.

Former wooden churches in the region of Kysuce Podbeskydí II. 102 - 121

VOJKOVSKÁ E.

New findings about altar architecture of the baroque church of Virgin Mary in Frydek
and unpublished altar paintings by Ondřej Schweigl 122 - 133

ROSOVÁ R.

The history of Hukvaldy castle in the 19th and the 1st half of the 20th century.
A paper on the history of monument conservation in Moravia 134 - 151

ADAMEC T.

Carrier pigeon – breeder's joy and threat for the state security 152 - 160

KARBANOVÁ P.

Collectivisation stories of agriculture in the village of Bruzovice..... 161 - 235

MATERIALS

ŠTĚPÁN J.

A short paper on gentry enterprising in the region of Kravaře in the 2nd half
of the 16th century – gentry and Olomouc burghers 236 - 244